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Zápis z 313. zasedání konaného dne 12. 1. 2021 (MS Teams) 

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři 

 

 

MgA. Zeman, doc. Kaleja, Dr. Kamrádová, doc. Weiss, Ing. Kubalová,  

Ing. Škrabal, doc. Höflerová, Dr. Majerová, Ing. Verner, Dr. Stoklasa, Dr. 

Vomlela, Dr. Sedlář, Dr. Urbanec, Dr. Szarowska, Dr. Kocourková, Dr. 

Radek,  Dr. Langer, M. Prusková (10:18 přítomna), A. Babijová (10:18 

přítomna) 

 

 

Omluveni/neomluveni 

senátoři 

Bc. Hercig (oml.), Mgr. Holba (oml.), J. Trembač (oml.), M. Prokop (oml.), 

J. Jamnický (oml.) 

 

Hosté Doc. Tuleja, Ing. Růžičková, Dr. Koštuříková, Dr. Šimáková, Dr. Vojtal, 

prof. Stuchlík 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ  

1. Projednání programu jednání 

2. Harmonogram naplánovaného jednání Akademického senátu v roce 2021 

3. Legislativní záležitosti 

a) II. Změna Pravidel o způsobu zveřejňování závěrečných prací na Slezské univerzitě 

v Opavě 

b) I. Změna Jednacího řádu Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné  

4. Studijní záležitosti 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu v doktorském studijním programu Teoretická fyzika a 

astrofyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022 – I. Kolo 

b) Studijní plány a návrhy témat prací doktorského studijního programu Teoretická fyzika 

a astrofyzika 

5. Ekonomické záležitosti 

a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2020 

6. Personální záležitosti 

a) Nominace nového člena do Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

z důvodu rezignace doc. Kalnického 

7. Různé 
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Ad 1) Projednání programu jednání 

Jednání AS SU v Opavě zahájil jeho předseda, přivítal přítomné členy senátu a ostatní hosty 

jednání. Následně prohlásil jednání za usnášeníschopné. Sdělil, že všichni obdrželi program 

jednání a otevřel diskuzi k jeho případnému doplnění či návrhům k jeho změně. Nikdo 

z přítomných neměl námitek, proto proběhlo hlasování o jeho schválení. 

 

Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 313. 

řádného zasedání. 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

16 (23-7)    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2)  Harmonogram naplánovaného jednání Akademického senátu v roce 2021 

Předseda senátu krátce informoval o jednotlivých termínech naplánovaného 

harmonogramu zasedání na kalendářní rok 2021. Otevřel diskuzi k případným změnám 

termínů. Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy, proto zahájil hlasování k této věci. 

 

Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje harmonogram 

pravidelného zasedání pro kalendářní rok 2021. 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

16 (23-7)    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Ad 3) Legislativní záležitosti 

 

a. II. Změna Pravidel o způsobu zveřejňování závěrečných prací na Slezské univerzitě 

v Opavě 

Doc. Kaleja požádal pana rektora o představení materiálu a ten předal slovo prorektorce dr. 

Koštuříkové, která materiál zpracovávala. Prorektorka Koštuříková sdělila, že se jedná o II. 

Změnu a poděkovala za zaslané připomínky a podněty, které obdržela k tomuto materiálu. 

Konstatovala, že všechny připomínky byly do materiálu zapracovány a byla také dodána 

důvodová zpráva, proč ke změně dochází. Referovala, že s vedoucími součástí se vedení 

univerzity dohodlo na skutečnosti, kdy v případě potřeby si jednotlivé součástí svým vnitřním 

předpisem, jenž bude reflektovat univerzitní normu, upraví náležitosti spojené s odevzdáváním 

závěrečných klasifikačních prací. Dále uvedla, že předložená změna byla konzultována 

s právničkou SU, která také v dokumentu provedla potřebou právní úpravu. Doc. Kaleja sdělil, 

že materiály byly postoupeny rovněž dvěma odborným komisím senátu, a sice komisi pro 

studijní a sociální záležitosti a komisi legislativní. Dodal, že v případě legislativní komise 

náměty, jež obdržel od členů, zapracoval a spolu s těmi, které předseda studijní a sociální 

komise, MgA. Zeman po kompletaci mu předal, zaslal paní prorektorce. A ta bezodkladně 

učinila jejich zohlednění v intencích, které zmínila ve svém sdělení a které členům senátu byly 

zpřístupněny v samostatném dokumentu, sdíleném paní asistentkou Moravcovou. Poděkoval 

tak paní prorektorce a členům obou komisí a požádal k vyjádření k této věci pana 

místopředsedu MgA. Zemana. Ten sdělil, že se jednalo o připomínky a dotazy praktického 

charakteru, a to zda je nutné zveřejňovat závěrečné práce veřejnosti. Konstatoval, že pokud 

je to dáno zákonem, není třeba se dotazem dále zabývat. Jeho dalším dotazem bylo, že se 
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zde hovoří o jakési ochraně duševního vlastnictví, proto ho zajímá, zda je 

nějakým způsobem toto ošetřeno. Dodal, že se pokoušel vyhledat namátkově v informačním 

systému univerzity několik závěrečných prací, nebyl však úspěšný. Proto dle jeho slov, si není 

zcela jist, zda dostupnost k pracím pro veřejnost je tedy zajištěna. Prorektorka Koštuříková 

reagovala k dotazu, týkající se právní úpravy, že na toto pamatuje příslušný zákon, tedy 

zákon o VŠ.  Dále uvedla, že ve vztahu k dohledání závěrečné práce, že se domnívá, že od 

roku 2015 je možné v systému dohledat tyto práce a podotkla, že toto je již agendou 

informatiků, což prověří a bude senátory informovat. 

 

Diskuze: Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. Předseda tak zahájil hlasování.  

 

Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu 

Pravidel o způsobu zveřejňování závěrečných prací na Slezské univerzitě v Opavě 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19 (26-7)    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

b. I. Změna Jednacího řádu Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné 

Doc. Kaleja požádal pana rektora o představení materiálu a ten předal slovo dr. Majerové, 

jelikož se jedná o materiál OPF a paní doktorka je jako předsedkyně senátu fakulty 

předkládá. Dr. Majerová sdělila, že důvodem předložení I. Změny je úsilí fakulty zbytečně 

neprolongovat průběh dvou již rok běžících habilitačních řízení, jejichž procedura nemohla 

pro existenci limitů spojených s COVID-19 a příslušných restrikcí být ukončena dříve. Členům 

senátu objasnila, že změna představuje zrušení korespondenčního hlasování, neboť 

předložená úprava počítá s variantou hlasování online. Tato změna byla schválena 

Akademickým senátem OPF na jeho posledním řádném jednání. 

 

Diskuze: Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy, proto předseda senátu zahájil hlasování. 

Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje I. Změnu 

Jednacího řádu Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  

v Karviné 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19 (26-7)    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

Ad 4) Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu v doktorském studijním programu Teoretická fyzika 

a astrofyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022 – I. 

kolo. 

b. Studijní plány a návrhy témat prací doktorského studijního programu Teoretická 

fyzika a astrofyzika 

 

Doc. Kaleja požádal rektora o představení  a komentáře k materiálu a ten předal slovo prof. 

Stuchlíkovi, který jako ředitel příslušné součásti univerzity  materiál připravil. Prof. Stuchlík sdělil, 

že studijní plán vychází z akreditačních materiálů, které byly koncem loňského roku Národním 

akreditačním úřadem pro vysoké školství schváleny bez připomínek. Celé doktorské studium 

vychází z předchozího cyklu doktorského studia s minimálními změnami. V závěru svého 
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vystoupení dodal, že by ústav chtěl přijímací řízení do doktorského studia 

zahájit koncem ledna či v únoru letošního roku. 

 

Diskuze: Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy, proto předseda senátu zahájil hlasování. 

Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje podmínky pro 

přijetí ke studiu v doktorském studijním programu Teoretická fyzika a astrofyzika, včetně 

informací o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022 – I. kolo 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19    0    0 

 

Usnesení bylo přijato.  

Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí studijní 

plány a návrhy témat závěrečných prací doktorského studijního programu Teoretická fyzika  

a astrofyzika 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

Ad 5) Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 

pro rok 2020 

 

Doc. Kaleja požádal rektora o představení materiálu a ten předal slovo paní kvestorce, která 

materiál připravovala. Ing. Růžičková sdělila, že je předložen dodatek, kterým je potřeba 

zařadit na součásti poslední dotace a příspěvky, které byly připsány v závěru roku. Jedná se o 

prostředky na projekty, mají tedy konkrétní určení v rámci SU. Jedinou výjimkou je příspěvek 

na vzdělávací činnosti, který bývá každý rok navyšován z tzv. zbytku z MŠMT. V letošním roce 

došla významně nižší částka, z tohoto důvodu se vedení univerzity s vedením součástí 

dohodli, že částka nebude rozepisována na součásti vzhledem k její výši a posílí se tak o tuto 

částku rezervní fond. A ten slouží k rozvoji univerzity a nejsou na ně vyčleněny zdroje. Dodala, 

že připomínky, které obdržela od ekonomické komise AS SU, jsou již v dokumentu vypořádány 

a jednalo se převážně o formality. Ing. Verner, jako předseda ekonomické komise sdělil, že 

komise materiál prostudovala, žádné závažné chyby neshledala a doporučuje materiál ke 

schválení. 

 

Diskuze: Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy, proto předseda senátu zahájil hlasování. 

Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 

k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2020 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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Ad 6) Personální záležitosti 

a. Nominace nového člena do Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity 

v Opavě z důvodu rezignace doc. Kalnického 

 

Doc. Kaleja informoval, že se jedná o žádost rektora o nominaci nového člena Rady pro 

vnitřní hodnocení, kdy doc. Kalnický podal na členství rezignaci. Senátorkám a senátům 

sdělil, že sám předkládá k projednání osobu doc. Průši, proděkana FVP SU a zdůvodnil svůj 

návrh. Uvedl, že docent Průša je z téže fakulty jako doc. Kalnický a v souladu se zvyklostmi se 

zajímal u vedení fakulty, koho by si vedení na tento post přálo. Dále předseda vyzval kolegy 

ze senátu, aby své případné své nominace sdělili, nebo aby sdíleli své postřehy, návrhy apod. 

V závěru svého vystoupení uvedl, že CV doc. Průši všichni členové obdrželi v podkladech 

k jednání. Tajemnice senátu, dr. Majerová sdělila, že podporuje návrh doc.  Kaleji a doc. 

Průšu podpoří. Nikdo jiný neměl komentář k tomuto bodu, proto předseda doc. Kaleja 

postoupil v jednání dál a sdělil, že vzhledem k tajnému hlasování, jak stojí v předpisech, je 

nutné stanovit složení komise k tomuto hlasování. Navrhl za členy MgA. Zemana, Ing. Škrabala 

a Dr. Szarowskou a ti s nominací souhlasili. Následně zahájil hlasování.  

Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě ustanovil komisi k tajnému 

hlasování ve věci nominace nového člena do Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity 

v Opavě ve složení senátorů: MgA. Bc. M. Zeman, Ing. J. Škrabal a Ing. Irena Szarowská, 

Ph.D. 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

18    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Předseda požádal tuto komisi, aby zajistila potřebné procesy a následně senátorky a 

senátory instruovala, jak a kdy mají členové senátu hlasovat. Komise si zvolila za předsedu 

MgA. M. Zemana a během jednání členové ustanovené komise připravili online prostředí a 

formát k regulérnímu tajnému hlasování, jež bylo řízeno předsedou této komise. Byl vymezen 

způsob, čas a celá procedura vyhodnocení hlasování. Po jeho ukončení, MgA. Zeman, jako 

předseda, vyhlásil výsledek.   

Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schválil nominaci doc. Ing. 

Ladislava Průši, CSc., ke jmenování za člena Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity  

v Opavě.  
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

16    0    1 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 7) Různé 

Volby do studentské komory AS SU za FÚ 

Doc. Kaleja požádal MgA. Zemana o sdělení, kdy bude doplněn mandát ve studentské 

komoře AS SU za FÚ SU. Ten sdělil, že volební komise se zatím neusnesla na termínech a bude 

komunikovat s předsedou této volební komise. Vzhledem ke zkouškovému období se nyní 

volby konat nemohou. Pokusí se navrhnout volby v online formátu. 
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Legislativní komise 

Doc. Kaleja podal informaci o tom, že dr. Kocourková se na něj obrátila s rezignací na funkci 

prozatimní koordinátorky legislativní komise z důvodu svých zdravotních komplikací. Uvedl, že 

na základě toho se obrátil přímo na místopředsedu dr. Langera s prosbou, aby se ujal role 

koordinátora legislativní komise. Ten souhlasil. Přítomná senátorka dr. Kocourková slova 

předsedy konfirmovala a uvedla, že bude rád nadále členkou této komise.  Předseda 

požádal dr. Langera o uvedení její členské základny. Dr. Langer referoval, že k členům 

eviduje následující zaměstnance a studenty univerzity: Ing. Kubalová, Bc. Hercig, dr. Richter, 

dr. Sciskalová, dr. Kocourková. Dále uvedl, že založí v MS Teams skupinu legislativní komise a 

osloví členy k hlasování o volbě předsedy této komise. Na příštím zasedání AS SU bude 

informovat o výsledku hlasování.  

 

Strategický záměr 

Následně doc. Kaleja požádal předsedkyni komise pro strategii a rozvoj, aby senátory 

informovala o aktivitách této komise. Doc. Weiss informovala, že obdržela aktualizaci 

Strategického záměru SU od pana prorektora Gongola a narazila na bod „kombinovatelnost 

studijních programů“, kde se ukázalo, že neexistuje žádný celouniverzitní registr či seznam 

všech studijních programů. Oslovila tedy pana prorektora, zda se chystá zpracování 

takového registru, že by bylo dobré takový přehled mít. Připravuje se tedy tabulka, která je 

zatím v návrhovém stadiu. 

Závěrečné zkoušky 

Doc. Weiss vznesla dotaz, zda-li se neuvažovalo i o elektronické formě státních závěrečných 

zkoušek. Na to rektor univerzity doc. Tuleja sdělil, že pokud je myšleno online zkoušení, tak se o 

této formě uvažovalo. Co se týče státních závěrečných zkoušek, ty jsou v kompetenci 

vedoucích součástí. Uvedl dále, že obdržel rozhodnutí MŠMT ČR ve věci online režimu do 31. 

3. 2020. Na to předseda senátu předal kolegům informaci, že vedení FVP SU již uveřejnilo 

rozhodnutí o podmínkách a úpravě celého online režimu, jak výuce, tak i zkoušení, které 

pamatuje i na tento bod.  

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne rovněž ve formátu 

online prostřednictvím MS Teams, a to dne 9. 2. 2020 od 13 hodin. 

 

Přímý odkaz pro tým AS SU:  

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a2ed38c12818b47f89de59d95225e7659%40thread.tacv2/conversations?gr

oupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f 

 

Přímý odkaz pro online kanál AS SU:  

https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3ab6ad694f9fde4f5790f3bd50c9e2a64c%40thread.tacv2/Online%2520je

dn%25C3%25A1n%25C3%25AD%2520AS%2520SU%252020_10_2020?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-

c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f 

 

Zapsala:  Zuzana Moravcová 

 

Viděl:   MgA. Bc. Miroslav Zeman 

  místopředseda za studentskou komoru AS SU 

 

Schválil:    doc.  PhDr. et PhDr. Martin Kaleja, Ph.D. 

předseda AS SU 

 

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a2ed38c12818b47f89de59d95225e7659%40thread.tacv2/conversations?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a2ed38c12818b47f89de59d95225e7659%40thread.tacv2/conversations?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3ab6ad694f9fde4f5790f3bd50c9e2a64c%40thread.tacv2/Online%2520jedn%25C3%25A1n%25C3%25AD%2520AS%2520SU%252020_10_2020?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3ab6ad694f9fde4f5790f3bd50c9e2a64c%40thread.tacv2/Online%2520jedn%25C3%25A1n%25C3%25AD%2520AS%2520SU%252020_10_2020?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
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